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Protokół 

VII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 29 października 2024 r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej. Obrady rozpoczęto  o godz. 

14:00, a zakończono o godz. 15:49 tego samego dnia. Przewodnicząca powitała obecnych,  

otworzyła obrady i stwierdziła kworum. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków rady gminy. 

Obecni: 

1. Krystian Balicki 

2. Marcin Dziedzic 

3. Krystyna Gajdemska 

4. Dominik Goliszek 

5. Joanna Grabowska 

6. Ewa Jeżewska 

7. Beata Klarkowska 

8. Marcin Krystek 

9.  Iwona Owieśna 

10. Wiesław Paciorkowski 

11. Piotr Pawlikowski 

12. Teresa Sztuczka 

13. Rafał Walkowiak 

14. Wioleta Warzocha 

15. Małgorzata Wiśniewska 

Ustalony porządek obrad: 

1. Otwarcie VII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

1) Sprawy organizacyjne: 

2) Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3) Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4) Przyjęcie uwag do protokołu z V sesji. 

2. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2024 

- 2040, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2024 rok, 

3) w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora szkoły, 

4) w sprawie rozpatrzenia skargi na wójta, 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

3. Informacja wójta o pracach między sesjami. 

4. Wolne wnioski i zapytania. 

5. Zamknięcie obrad VII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Nikt z radnych nie zgłaszał uwag do protokołu z poprzedniej sesji.  

 

Wobec wykonania punktu pierwszego przewodnicząca poprosiła o omówienie uchwały  

w sprawie zmian w WPF oraz zmian w budżecie.  
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Ad. 2 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy  na podstawie uzasadnienia do uchwały przedstawiła 

radnym zmiany do WPF i budżetu gminy na 2024 rok. (uzasadnienia w załączeniu). 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy przeprowadziła głosowanie nad 

uchwałą w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 

2024 – 2040. 

 

Wyniki głosowania  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (15)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna 

Grabowska, Ewa Jeżewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław 

Paciorkowski, Piotr Pawlikowski, Teresa Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska 

 

Wobec powyższego uchwała Nr VII/30/2024 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2024–2040 została podjęta jednogłośnie. 

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy zapytała, czy ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie uchwały zmieniającej budżet gminy na 2024 rok.  

Nikt z radnych nie zgłosił się.  

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy przeprowadziła głosowanie nad 

uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2024 rok. 

 

Wyniki głosowania  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (15)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna 

Grabowska, Ewa Jeżewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław 

Paciorkowski, Piotr Pawlikowski, Teresa Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska  

 

Wobec powyższego uchwała Nr VII/31/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu 

Gminy Zławieś Wielka na 2024 rok została podjęta jednogłośnie. 

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy poprosiła przewodniczącego komisji 

skarg wniosków i petycji o przedstawienie stanowiska komisji wobec uchwały dotyczącej 

rozpatrzenia skargi na dyrektora szkoły w Górsku.  

Wiesław Paciorkowski – przewodniczący komisji, skarg wniosków i petycji poprosił radną 

Małgorzatę Wiśniewską o pomoc w wyjaśnieniu stanowiska komisji. Powiedział, że komisja 

spotykała się w tej sprawie 3 razy. Dwa spotkania odbyły się w obecności prawników. Komisja 
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rozpatrywała skargę tylko w zakresie dotyczącym działań  dyrektora podejmowanych wobec 

jednego z dzieci, sprawa dotyczyła między innymi tego, że została wezwana policja  

i pogotowie, ze względu na zachowanie ucznia. Mimo, że w skardze poruszone zostały 

działania innych nauczycieli komisja zgodnie z obowiązującymi przepisami mogła rozpatrywać 

skargę tylko dotyczącą kierownika jednostki organizacyjnej gminy, jakim jest dyrektor. Jego 

zdaniem dyrektor działał w granicach prawa biorąc pod uwagę dobro wszystkich dzieci i osób 

znajdujących się w szkole. Komisja wzięła pod uwagę wyniki kontroli Kuratorium Oświaty, 

która miała miejsce po incydencie o którym mowa. Wyniki kontroli nie wskazywały żadnych 

uchybień wobec podjętych przez dyrektora czynności w związku z zachowaniem dziecka. 

Komisja jednogłośnie rekomenduje podjęcie skargi jako bezzasadnej.  

Nikt z radnych nie miał pytań do omawianego tematu. 

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy poddała pod głosowanie uchwałę  

w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora szkoły i uznania jej za bezzasadną.  

Wyniki głosowania  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (15)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna 

Grabowska, Ewa Jeżewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław 

Paciorkowski, Piotr Pawlikowski, Teresa Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska  

Wobec powyższego uchwała Nr VII/32/2024 w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora 

szkoły została podjęta jednogłośnie.  

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy ponownie poprosiła komisję skarg 

wniosków i petycji o przedstawienie stanowiska w sprawie rozpatrzenia skargi na wójta.  

Wiesław Paciorkowski – przewodniczący komisji, skarg wniosków i petycji wyjaśnił, że 

komisja uznała skargę na wójta za bezzasadną, ponieważ skarżący obawiał się, że w wyniku 

podjętej przez wójta decyzji o uznaniu protestu wyborczego, a co za tym idzie zwołania 

ponownych wyborów, przepadnie fundusz sołecki na 2025 rok dla sołectwa Pędzewo. Jednak 

tak się nie stało. Wójt podjął działania zgodne z prawem. Mimo uznania protestu w ponownych 

wyborach sołtysem została osoba, którą mieszkańcy wybrali za pierwszym razem, a wniosek  

o podział funduszu został złożony w terminie.  

Małgorzata Wiśniewska – członek komisji skarg wniosków i petycji dodała, że komisja 

rekomenduje uznanie skargi za bezzasadną.  

Nikt z radnych nie zadawał pytań do uchwały.  

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy poddała pod głosowanie uchwałę  

w sprawie rozpatrzenia skargi na wójta i zgodnie ze stanowiskiem komisji uznania jej za 

bezzasadną.  

Wyniki głosowania  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki głosowania  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Ewa Jeżewska, 

Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Piotr 

Pawlikowski, Teresa Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  

Joanna Grabowska 

Wobec powyższego uchwała Nr VII/33/2024 w sprawie rozpatrzenia skargi na wójta 

została podjęta.  

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy powiedziała, że w związku ze 

złożonymi wnioskami przez radne Ewę Jeżewską i Beatę Klarkowską o przyjęcie ich do komisji 

stałych rady gminy zachodzi konieczność podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

powołania stałych komisji Rady Gminy Zławieś Wielka.  

Zapytała, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie.  

Ewa Jeżewska – radna powiedziała, że w związku z tym, że sprawa dotyczy m.in. jej osoby 

chciałaby od siebie dodać, że bardzo jej zależy na aktywnym włączeniu się w pracę rady gminy 

poprzez pracę w komisjach. W komisji zdrowia była już kiedyś członkiem i wie, że to miejsce 

na nią czekało, ale leży jej również na sercu dobro mieszkańców w ramach pracy komisji 

ochrony środowiska, rolnictwa i bezpieczeństwa, dlatego też zawnioskowała o przyjęcie jej do 

tej komisji. Dodała, że radnej Beacie Klarkowskiej również zależy na pracy w komisji  oświaty, 

kultury i sportu do której pracy nie mogła przystąpić wcześniej ze względu na ograniczoną 

liczbę członków. Poprosiła, radnych o podjęcie tej uchwały.  

Nikt z radnych nie zadawał pytań do uchwały.  

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy przeprowadziła głosowanie nad 

uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Zławieś 

Wielka. 

Wyniki głosowania  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (15)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna 

Grabowska, Ewa Jeżewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław 

Paciorkowski, Piotr Pawlikowski, Teresa Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska  

Wobec powyższego uchwała Nr VII/34/2024 zmieniającą uchwałę w sprawie powołania 

stałych komisji Rady Gminy Zławieś Wielka została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 3 

Marcin Swaczyna – wójt gminy przedstawił informację o swojej pracy między sesjami, które 

dotyczyły m.in.:  

- spotkanie z przedstawicielem orange, które głównie dotyczyło przełożenia światłowodu przy 

remizie OSP w Rzęczkowie, w związku z planem rozbudowy remizy; możliwość opuszczenia 

przez orange dzierżawionego pomieszczenia, które zajmuje się w urzędzie gminy oraz 

możliwość ulepszenia połączenia internetowego na terenie ZUK-u w Rzęczkowie, 

- udział w obchodach odsłonięcia tablicy upamiętniającej gen. Elżbietę Zawadzką, której imię 

nosi SP w Rzęczkowie,  

- udział w festynie „Gramy dla Was”, zorganizowany dla powodzian – podziękował po raz 

kolejny zaangażowanym mieszkańcom,  

-  udział w spotkaniu dotyczącym osiedla „Nasza Dolina w Czarnowie” – spotkanie będzie 

odbywać się cyklicznie w celu wypracowania trwałych i skutecznych rozwiązań, aby raz na 

zawsze rozwiązań problem wody opadowej podłączonej do kanalizacji gminnej,  

- w związku z pożarem budynku dwurodzinnego w Starym Toruniu wyjazd na miejsce  

i organizacja pomocy dla pokrzywdzonych rodzin,  

- spotkanie z policjantami z terenu naszej gminy oraz komendantem policji z Torunia – 

spotkanie dotyczyło podziękowań dwóm naszym policjantom, którzy stworzyli korytarz życia, 

aby przetransportować bezpiecznie naszą mieszkankę do szpitala, gdyż znajdowała się ona  

w stanie zagrożenia życia. Podczas spotkania poruszono również temat podpalenia w Starym 

Toruniu, 

- spotkanie z nowo wybranymi sołtysami z terenu naszej gminy – omówino fundusz sołecki, 

Wójt wziął udział również w wielu uroczystościach organizowanych na terenie naszej gminy. 

Piotr Pawlikowski – radny zapytał o światłowód na terenie gminy, poprosił o więcej 

informacji w tym temacie, czy już wiadomo kiedy będą podłączane poszczególne adresy. 

Zapytał również, jakie wnioski wójt ma po spotkaniu dotyczącym osiedla „Nasza Dolina”, czy 

są jakieś rozwiązania w tej kwestii.  

Małgorzata Wiśniewska – radna również zapytała o światłowód, tym razem odnosząc się do 

podłączenia go jednostkom organizacyjnym w gminie. Pytanie dotyczyło m.in. Domu Kultury 

w Górsku.  

Marcin Swaczyna – wójt gminy jeśli chodzi o rozmowę z orange, to temat dotyczył tylko 

Internetu światłowodowego w Rzęczkowie przy remizie i w ZUK-u, ale postara się zająć 

tematem poruszanym przez radnych. Temat jest mu znany i nawet wystąpiono do ministerstwa 

o informację jak wyglądają plany rozbudowy światłowodu na terenie naszej gminy. Wcześniej 

odbyły się rozmowy z firmą Nexera i ma nadzieję, że na kolejną sesję będzie mógł przekazać 

już jakieś informacje. Jeśli chodzi o osiedle „Nasza Dolina” to było to pierwsze spotkanie, ale 

będzie informował radnych o podejmowanych działaniach. Korzystając z okazji, że nadal trwa 

punkt informacja wójta o pracach między sesjami poinformował obecnych o odbiorach 

inwestycji na terenie gminy, jakie odbyły się w październiku.  

Ad. 4   

Radni na sesji złożyli następujące wnioski i pytania:  

  

Radny Marcin Krystek w imieniu sołtysa i członków rady sołeckiej z Górska zapytał,  kiedy 

zostanie otwarta rehabilitacja w Górsku. Co ze stomatologiem w ośrodku zdrowia w Górsku  

i w szkole w Górsku. Zgłoszono zarośnięty chodnik na ulicy Prostej w Górsku. Zapytał o MZK 

w celu poprawy komunikacji mieszkańców Górska. 
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Radna Joanna Grabowska w imieniu klubu Dialog złożyła wniosek o spotkanie z prezesem 

ZUK na wspólnym posiedzeniu komisji w listopadzie. Zawnioskowała o publikowanie 

protokołów z prac komisji stałych rady gminy w BIP oraz o pisemne ustosunkowywanie się do 

wniosków z prac komisji. Zawnioskowała o poprawę jakości transmisji i poważne 

potraktowanie tej sprawy, ponieważ transmisje są tak niskiej jakości, że prawie nic nie można 

zrozumieć. 

 

Radna Ewa Jeżewska zapytała, o możliwość zamontowania monitoringu przy świetlicy 

wiejskiej w Czarnym Błocie i jak ma się do tego RODO i poprosiła o wyrównanie terenu przy 

świetlicy i o postawienie lustra drogowego w Czarnym Błocie. 

 

Radna Małgorzata Wiśniewska zawnioskowała o zamontowanie lustra na ulicy Leśnej  

w Przysieku (droga na Barbarkę). 

 

Radny Marcin Dziedzic, poruszył temat ulicy Klonowej i Wrzosowej, gdzie występuje 

problem z wyjazdem, temat ten był już poruszany u Pana wójta, ale prosi o interwencję. 

 

Radna Beata Klarkowska zapytała o oczyszczalnię ścieków w Siemoniu i naprawę drogi  

w kierunku Unisławia.   

 

Radna Joanna Grabowska zawnioskowała o udostępnianie protokołów z komisji, terminarza 

spotkań i planów pracy komisji stałych rady gminy. 

Radny Piotr Pawlikowski zanim wraz z Panią Sołtys Zarośla Cienkiego poruszył temat 

budowy ciągu pieszo-rowerowego dla bezpieczeństwa mieszkańców Zarośla Cienkiego 

poprosił wójta o zwrócenie uwagi na zachowanie prezesa ZUK, podczas ostatniego wspólnego 

posiedzenia komisji rady gminy. Kontynuując temat wykluczenia komunikacyjnego 

mieszkańców Zarośla Cienkiego powiedział, że na każdym spotkaniu w sołectwie ten temat 

powraca. Mieszkańcy zdecydowali o złożeniu petycji i zebraniu pod nią podpisów. Jest to 

sprawa ważna i pilna, nie chodzi o budowę wyasfaltowanej ścieżki, ale chociaż utwardzenie 

bezpiecznej ścieżki poza pasem drogowym, aby zapewnić bezpieczeństwo mieszkańców. 

  

Sołtys Magdalena Mądrzejewska dołączyła do słów radnego Pawlikowskiego i na ręce 

przewodniczącej złożyła petycje. Dodała, że najbardziej chodzi o zapewnienie mieszkańcom 

bezpieczeństwa. 

Marcin Swaczyna – wójt odpowiedział radnym na wszystkie zadane pytania.  

Jeśli chodzi o naprawy dróg i chodników, powstał nowy referat w urzędzie gminy, który będzie 

zajmował się tymi sprawami. Odnośnie MZK i problemu z małą ilością połączeń autobusowych 

rozmowy trwają i ma nadzieję, że już nie długo będzie mógł przekazać radnym więcej 

informacji. Ochrona zdrowia w naszej gminie, to temat który pojawia się na bieżąco i wcale się 

temu nie dziwi. W związku z wieloma pytaniami w tej sprawie powstała koncepcja otworzenia 

Gminnego Ośrodka Zdrowia w ramach POZ. Niedługo odbędzie się rozprawa z firmą, która 

obecnie zajmuje się ośrodkami zdrowia na terenie gminy. Jeśli chodzi o protokoły z komisji nie 

ma formalnych przeszkód, aby zamieszczać je na stronie i na pewno dokonamy tych korekt. 

Odnosząc się do jakości sesji zaplanowano środki w budżecie na nowy rok, aby poprawić cały 

system. Odnośnie monitoringu w Czarnym Błocie, nie ma przeszkód, aby go zamontować,  

a teren przy świetlicy jest już naprawiany i wyrównywany. Prace rozpoczęły się dzisiaj. 

Zamontowanie lustra jest zlecone i faktycznie polepszy to wyjazd mieszkańcom. Jeśli chodzi  

o budowę ścieżki rowerowej czy ciągu pieszego dla bezpieczeństwa mieszkańców Zarośla 
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Cienkiego zostało to zgłoszone już do Starostwa Powiatowego i faktycznie określono to jako 

priorytet. Zorganizuje spotkanie w tej sprawie, ponieważ jest to bardzo ważna kwestia.  Wójt 

przekazał radym również informacje dotyczące drogi krajowej nr 80 w celu zapewnienia 

bezpieczeństwa mieszkańców korzystających z poboczy. Wójt odniósł się również do problemu 

ze ściekami w Siemoniu, powiedział, że jeszcze nie ma kosztorysu, ale zorientuje się w temacie 

oczyszczalni kontenerowej i przekaże radnym, bo temat jest cały czas sprawdzany. Jest to 

kwestia bardzo ważna i ma to na uwadze. Jeśli chodzi o drogę na Unisław nie odbyło się jeszcze 

spotkanie w tej sprawie, ale  ma się takie odbyć i przekaże wnioski w późniejszym czasie. 

Radna Ewa Jeżewska podziękowała za przyjęcie jej do komisji. 

Członek Rady Sołeckiej Zarośla Cienkiego Andrzej Anszperger zabrał głos wspierając 

petycję mieszkańców Zarośla Cienkiego i poprosił również ze swojej strony o poważne 

potraktowanie tematu bezpieczeństwa mieszkańców.  

Marcin Swaczyna – wójt ponownie odniósł się do poruszanego tematu i powiedział, że na 

pewno odbędą się spotkania w tej sprawie z powiatem, ponieważ, jest to bardzo ważna sprawa.] 

Ad. 5 

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy stwierdziła, że tematy sesji zostały 

wyczerpane i o godz. 15:49 zamknęła obrady VII sesji Rady Gminy.  

 

 

 

 

 

Przygotowała: Sylwia Suduł-Tyloch 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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